

Et SAARPOLYGON

Métten émm Daal von der Saar
heewt séch hoch, nét se iwwersinn,
et SAARPOLYGON.
Wie en Skelett mét Knochen aus Stahl
-250 Tonnen schwäer und 30 Mäter hoch-
steht et lòò Owen omm Hiwwel vonn der Grouw Duhamel énn Enschdorff
vonaan September 2016
onn gemahnt us
aan 't Enn vomm Berchbau aan der Saar 2012.

Zweijhonnertfochzich Jöhr lang
hann Berchleit nòh Kollen gegraaw
énn usem deitsch-franeeschem Land.
Äanhonnert Milljöönen Kubikmäter
Tonschéifer, Sandschéifer onn Sandstääne ausem Owerkarbon
Hann Berchleit
Off ääner Fläch von fochzich Hekdar
150 Mäter hoch offgeschutt for en Plateau,
dat us 360° ronneromm loun losst
iwwer 't Saarland onn newenaan et Lothrénge,
330 Mäter hoch iwwer 'm Mäeresspiegel.

Onn all dat rouht off feschdem Grond onn Bodden
grad äss wie der Berchbau vonn geschder.
50 x 12 Mäter groß
onn 1500 Tonnen schwäer.

De Leit, wo näkscht eet Denk-Mal kommen
vonn Nord, vonn Oscht, Séid oder Wescht
vonn de Seijeten häer,
von onnen aus em Saardaal,
von owwen aus der Louft,
fénnen émmer nòmoh
en nau Form,
en nau Figur,
en nau Zeijchen,
wo draan erénnert wat fréiher wòòr,
wo verzeilt wat haut éss,
wo beschreift wat móòr kénnt sénn.

Et SAARPOLYGON losst us en Dreijeck gesinn.
Dat hääscht:
Wat alt wòòr hat en Enn.
Awwei kommt eppes Naues.

Et SAARPOLYGON losst us en Werkzeich gesinn
„Schejel onn Eijsen“.
Loun hénn:
Mét dem hann Berchleit de Kollen aus em Berch geholl.

Et SAARPOLYGON losst us en Villeck gesinn-
En Polygon:
Loun hénn:
Off die Aart hann Berchleit
De Streb onner Daach gestézt.

Et SAARPOLYGON losst us en Kreiz gesinn.
Loun hénn:
Berchleit beeden zou der häälésch Barbara
onn Chréschden sénn se émmer schon geween.

Et SAARPOLYGON losst us zweij Federtirm gesinn,
die métnanner verbonn sénn iwver en verzich Mäter lang Bréck
wo ma driwwer gehen kann.

Loun hénn:

Vonn héij aus sénn de Berchleit
1.751 Mäter déif en de Äerd gefahr
béss off de 24. Sohl
onn hann énn ihren beschden Zeijten
jeden Daach 14.400 Tonnen Kollen gegraaw.

Et SAARPOLYGON losst us en richdisch Grouw gesinn.

Loun hénn:

Iwver nein Stockwerken kommtt ma
iwver honnertdreiionndreißisch Stoufen
onn vill Podeschder énn dat Stahlskelett lòò rénn.

Et SAARPOLYGON losst us en Door, weidewaan off, gesinn.

Loun hénn:

Aach wenn der Berchbau haut en Enn hat,
mir glaawen, datt er weider geht,
datt for user Kénner onn user Enkelkénner
nòmoh nau Dorren onn Dieren offgehn.

Et SAARPOLYGON losst us en Bréck gesinn.

Loun hénn:

Et géfft en Weech vom Fréijer nòh Haut nòh Möör.

Et SAARPOLYGON losst us gesinn
vonn ganz vonn Owen

En groß Z

Loun hénn:

Vonn héij aus géfft et en Z – en Zoukount.

Et SAARPOLYGON losst us en X gesinn.

Dat hääsch:

Neischts éss se Enn.

So éss et SAARPOLYGON aach métten énn der Naat
mét seinen dausenden vonn Lämpchern, wo séch ännern,
wie ma`t vonn weidem schon gesinn kann,
en Zeijchen, datt séch eppes ännert.

Et SAARPOLYGON gemahnt
äss Denk-Mal
aan 250 Jöhren Berchbau an der Saar:
aan Owen onn Onnen,
aan die schwäer Ärwent Onnerddaach,
aan Berchschäden Iwwerdaach
onn an die Leit, die séch der Berch geholl hatt.

Et SAARPOLYGON gemahnt
äss Denk-Mal
aan 250 Jöhren Berchbau aan der Saar:
énn denen Kollen onn Stahl onn Stròòm
émm Saarland äänet wòoren.

Et SAARPOLYGON gemahnt
äss Denk-Mal
aan 250 Jöhren Berchbau aan der Saar:
aan Enn, aan Ännern onn aan Aanfang énn ennem Land,
dat métten off der deitsch-franzeeschen Grenz,
grad aach ween`t seinen Kollen,
so vill Kréijch erleewen mosst.

Et SAARPOLYGON gemahnt
 äss Denk-Mal
aan 250 Jöhren Berchbau an der Saar:
 aan de Aanfang vonn der Montanunion
-de Keimzell vonn user Europäischen Gemeinschaft-
 däer mer aach se verdanken hann,
 datt mir haut énn userm Europa
 schon iwwer 70 Jöhr
 énn Fridden leewen kénnen.

Haut éss et SAARPOLYGON en Ort wo mer us erénnern.
Haut éss et SAARPOLYGON en Ort wo mer us fénnen.
Haut éss et SAARPOLYGON en Ort wo mer us begeenen.

Autor: Christoph Schmidt, Überherrn
www.schmidtcg@web.de

Übertragung in die moselfränkische Dialektsprache:
 Harald Ley, Saarlouis
haro.ley@arcor.de

Der Vortrag oder Abdruck des Textes ist mit Autorenangabe grundsätzlich erlaubt.